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RO.0002.8.2021.DR 

Protokół  nr XXIII/21 

Z XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku, która odbyła 

się w sali obrad Urzędu Miasta i Gminy we Fromborku. 

Sesję rozpoczęto o godz. 9
02

 a zakończono o godz. 11
08

 . 

Na ogólną liczbę 14 radnych w sesji udział wzięło 11 radnych. Nieobecni radni to: Fiuk Beata, 

Urbanowicz Jadwiga, Zakrzewska Urszula 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

 Pan Zbigniew Pietkiewicz –Burmistrz Miasta i Gminy Frombork, 

 Pan Damian Krasiński – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Frombork, 

 Pani Barbara Chomacka – Sekretarz Gminy Frombork,  

 Pani Ewa Rymarska – Skarbnik Gminy Frombork, 

 Pani Janina Jachimowicz – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej we 

Fromborku, 

 Pani Justyna Podleś – Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego we Fromborku, 

 Pan Bogdan Bielawski – Adwokat obsługujący Urząd Miasta i Gminy Frombork,  

 Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu, 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk przywitał przybyłych na sesję 

Pana Burmistrza Miasta i Gminy, Panią Sekretarz, radnych, sołtysów,  pracowników urzędu. 

Ad. pkt 1.  

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk otworzył XXIII zwyczajną 

sesję Rady Miejskiej we Fromborku i stwierdził, że obrady są prawomocne, gdyż na ogólną liczbę  

14 radnych, w sesji uczestniczy 11 radnych. Nieobecni to: Fiuk Beata, Urbanowicz Jadwiga, 

Zakrzewska Urszula. 

Ad. pkt 2. 

Na sekretarza obrad zaproponowano Magdalenę Jakóbczyk 

Radna wyraziła zgodę.    

 

Sekretarzem obrad została Magdalena Jakóbczyk 

Ad. pkt 3. 

Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że wpłynęły dwa wnioski odnośnie 

porządku obrad XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, zaproponował, aby 

przeprowadzić głosowanie nad każdym projektem.  Pierwszy wniosek Burmistrza Miasta i Gminy 

Frombork z dnia 15 czerwca 2021 r. o wprowadzenie do porządku obrad XXIII zwyczajnej sesji Rady 

Miejskiej projektów uchwał, w sprawie: 

1. wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Frombork. 
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     Ww. propozycję poddano pod głosowanie 

     Za głosowało 11 radnych   

     Przeciw głosowało 0 radnych 

     Wstrzymało się 0 radnych 

     Zmiana została przyjęta 

2. przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Miasta i 

Gminy Frombork      

     Ww. propozycję poddano pod głosowanie 

     Za głosowało 11 radnych   

     Przeciw głosowało 0 radnych 

     Wstrzymało się 0 radnych 

     Zmiana została przyjęta 

3. zmian w budżecie na 2021 rok 

      Ww. propozycję poddano pod głosowanie 

      Za głosowało 11 radnych.  

      Przeciw głosowało 0 radnych.  

      Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

      Zmiana została przyjęta. 

Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Drugi wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Frombork z dnia 21 czerwca 2021 r o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie: 

 określenia trybu postępowania o udzielanie dotacji celowej ze środków budżetu Gminy 

Frombork na zadania służące tworzeniu warunków dla rozwoju rodzinnych ogrodów 

działkowych, sposobu jej rozliczenia oraz kontroli sposobu wykonywania zleconego zadania. 

 

      Ww. propozycję poddano pod głosowanie 

      Za głosowało 7 radnych.  

      Przeciw głosowało  radnych.  

      Wstrzymało się od głosu 4 radnych. 

      Zmiana została przyjęta. 

 

Wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał porządek obrad, uwzględniający 

wprowadzone zmiany 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 29 kwietnia 

2021 roku. 

5. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

we Fromborku w dniu 29 kwietnia 2021 roku 

6. Sprawozdanie z pracy Burmistrza.  
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7. Raport o stanie Gminy Frombork za rok 2020 r.: 

a) debata 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy      

Frombork 

8. Wykonanie budżetu za rok 2020: 

a) wystąpienie Burmistrza w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2020 r.; 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wykonania 

budżetu za rok 2020, 

c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za rok 2020, 

d) dyskusja nad sprawozdaniem Burmistrza, 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Frombork za 2020 rok, 

f) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza, 

g) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Burmistrza, 

h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Frombork 

z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego i wzoru deklaracji o 

dochodach gospodarstwa domowego; 

b) wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz najemcy w drodze bezprzetargowej lokalu 

mieszkalnego o numerze 12 położonego w budynku mieszkalnym nr 2 posadowionym na 

nieruchomości oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka o numerze 41/47, obręb 

Biedkowo; 

c) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami gruntów  rolnych umów 

dzierżawy na kolejny okres do 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na 

okres 3 lat; 

d) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą umowy dzierżawy na kolejny 

okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umowy zawartej na okres do 3 lat 

e) wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz najemcy w drodze bezprzetargowej lokalu 

mieszkalnego o numerze 34 położonego w budynku mieszkalnym nr 1e posadowionym na 

nieruchomości oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka o numerze 122, obręb 6 

miasta Frombork; 

f) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta i Gminy Frombork w 2021 roku; 

g) rozpatrzenia petycji złożonej w dniu 19 kwietnia 2021 r.; 

h) rozpatrzenia petycji złożonej w dniu 30 kwietnia 2021 r.; 

i) powołania Honorowego Komitetu Organizacyjnego obchodów 50 rocznicy „Operacji 1001 

Frombork” we Fromborku w 2023 roku; 

j) zmiany uchwały w sprawie powołania Honorowego Komitetu Organizacyjnego obchodów 

550 rocznicy urodzin Mikołaja Kopernika we Fromborku w 2023 roku; 

k) uchwalenia Statutu Sołectwa Biedkowo; 

l) uchwalenia Statutu Sołectwa Bogdany; 

m) uchwalenia Statutu Sołectwa Drewnowo; 

n) uchwalenia Statutu Sołectwa Jędrychowo; 

o) uchwalenia Statutu Sołectwa Krzywiec; 

p) uchwalenia Statutu Sołectwa Krzyżewo; 

q) uchwalenia Statutu Sołectwa Narusa; 

r) uchwalenia Statutu Sołectwa Nowe Sadłuki; 
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s) uchwalenia Statutu Sołectwa Ronin-Nowiny;  

t) uchwalenia Statutu Sołectwa Wielkie Wierzno; 

u) wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Frombork; 

v) przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Miasta i Gminy Frombork; 

w) zmian w budżecie na 2021 rok; 

x) określenia trybu postępowania o udzielanie dotacji celowej ze środków budżetu Gminy 

Frombork na zadania służące tworzeniu warunków dla rozwoju rodzinnych ogrodów 

działkowych, sposobu jej rozliczenia oraz kontroli sposobu wykonywania zleconego zadania. 

10. Sprawy różne.  

11. Zakończenie obrad.  

 

Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. 

Brak uwag. 

Ad. pkt 4.  

Przewodniczący Rady Miejskiej  Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie propozycję 

protokołu z XXII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się  

w dniu 29 kwietnia 2021 roku.  

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radny. 

Protokół został przyjęty.  

 

Ad. pkt 5. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard Pawluczuk powiedział, że sprawozdanie Burmistrza  

z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 11.03.2021 r. zostało radnym dostarczone w formie 

elektronicznej. Zapytał czy są uwagi do sprawozdania – uwag nie zgłoszono.  

Ad. pkt 6. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard poprosił Pana Burmistrza o przedstawienie sprawozdania 

z pracy w okresie pomiędzy sesjami. 

Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z pracy za okres od 29.04.2021 r do 23.06.2021 r. -  
sprawozdanie to wraz ze sprawozdaniem z realizacji uchwał stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Radny Marcin Zabłocki zgłosił pytania: 

 czy jako rada oraz mieszkańcy możemy poznać więcej szczegółów z Walnego Zgromadzenia 

wspólników Wodociągi Fromborskie Sp. z o.o.?  Burmistrz:  była to sesja absolutoryjna, czyli 

przyjęcie sprawozdania finansowego za rok 2020, plan inwestycyjny - zamierzenia na następne 

lata i przyjęcie stosownych uchwał. 

 do zastępcy burmistrza – spotkanie z Urzędem Morskim – pytanie odnośnie powiększenia 

basenu, chodzi o zachodnią część, lata mijają i nic się nie dzieje, czy coś na ten temat w 

rozmowach było. 

Zastępca burmistrza: główną tematyką spotkania z Dyrektorem Urzędu Morskiego były 

modyfikacje Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego portu morskiego, jak 

wiadomo port swoją objętością obejmuje teren od starego mola do wspomnianego zachodniego, 

głównym celem były właśnie tereny między tymi obiektami, ale rozmowy były także na temat 

przyszłej, planowanej modernizacji portu rybackiego, czyli tej zachodniej części, przedstawiono 

plany, jak by to miało w przyszłości wyglądać, jednak data rozpoczęcia i możliwości na chwilę 
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obecną nie zostały przedstawione, w jednym z pism dotyczących zmiany miejscowego planu 

pojawiły się informacje o tym roku, ale chyba jest to nierealne do wykonania w związku z tym, że 

obecnie wszelkie siły i środki przekierowywane są na kanał żeglugowy, który powstaje na 

Mierzei Wiślanej, jest to priorytetowe zadnie Urzędu Morskiego. Kolejnymi z priorytetowych 

zadań, o których mówił Dyrektor Urzędu Morskiego są dwa porty, jeden wzdłuż wód Morza 

Bałtyckiego, a drugi to we Fromborku, tak więc nie jest to temat zapomniany, jednak brak jest 

konkretnych terminów realizacji, monitorujemy sprawę „pukamy” do dyrektora, łącznie z naszym 

akcesem i zaproszeniem do Fromborka, aby pokazać jak to w tej chwili wygląda, że wymaga 

pilnej modernizacji, zwłaszcza części zachodniej portu. 

 

Ad. pkt 7. 

a) Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard Pawluczuk otworzył debatę nad raportem o stanie 

Gminy Frombork za rok 2020 o zabranie głosu poprosił Pana burmistrza. 

Burmistrz Miasta i Gminy Frombork: Jak już było wspomniane na posiedzeniu przedsesyjnym 

Raport, jako dokument został wprowadzony stosunkowo niedawno, nasz dokument jest dosyć szeroki, 

jest to dokument, który nie został w jakikolwiek sposób sklasyfikowany jak ma wyglądać, mniej 

więcej wiadomo, co powinien obejmować. Wypowiadając się na temat stanu gminy burmistrz 

stwierdził, że nie jest źle, dodał, że ten dokument to jest efekt pracy nie burmistrza, ale całego urzędu 

oraz radnych i sołtysów on, jako burmistrz w tym procesie jest tylko „malutkim trybikiem, który może 

w pewien sposób napędza pewne trybiki”. Podziękował radnym za mądrość, że potrafią odnaleźć się 

w tej naszej fromborskiej rzeczywistości, konkretnie chodzi o możliwości finansowe, bo tutaj jest 

właśnie rola rady. Przyglądając się innym samorządom w sposób dość nonszalancki narzuca się pewne 

rzeczy organowi wykonawczemu, u nas tego się nie czyni i za to radnym serdecznie dziękuje, 

nadmienił, że stara się być w stosunku do radnych otwarty i przekazywać na bieżąco sprawy związane 

z funkcjonowaniem urzędu, zarówno te pozytywne jak i te negatywne. Burmistrz w swoim 

wystąpieniu stwierdził, że czekają nas dwa przyszłe lata troszeczkę chudsze niż poprzednie jest to 

wynik konieczności wymiany urządzeń w Kotłowni Miejskiej jest to spora kwota i już wyniosła 

prawie 65 tys. zł., czeka nas jeszcze wymiana kotła o mocy 3 MW. Podsumowując burmistrz 

powiedział, że staramy się z tych pieniędzy, które mamy robić jak najwięcej nie zapominając o 

rezerwie, która musi być, czyli będziemy działać w ten sposób, że najpierw uzbieramy a potem to 

wydam. Zaprosił do debaty i zadawania pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard Pawluczuk zapytał, czy ktoś z Państwa radnych chce 

zabrać głos. 

Głos zabrał radny Marcin Zabłocki: Ustawodawca przewidział, że to rada miejska jest czynnikiem 

uchwałodawczym i życzyłby sobie większego i lepszego narzucania woli i aby radni wprowadzali też 

własne inicjatywy, stwierdził, że ogólnie nie jest źle i jest zgoda. 

Burmistrz odpowiedział, że nieumiejętnie się wypowiedział, chodziło mu o to, że niektóre rady 

miejskie potrafią narzucić pewne sprawy wbrew logice, są wyodrębnione jakieś dziwne opozycje, 

które wymyślają zadania nierealne, natomiast w odniesieniu do „Was” skierowana była pochwała, 

współpraca z radnymi układa się bardzo dobrze. 

Następnie, głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej: Współpraca przebiega bardzo dobrze, 

wszystkie wątpliwości, propozycje czy rozważania różnych wariantów rozwiązań odbywają się na 

szczeblach komisji, komisje są tym miejscem gdzie się bardzo mocno dyskutuje i ustala kierunki 

rozwiązań, to wszystko znajduje później odzwierciedlenie w propozycjach składanych do budżetu na 

następny rok i dyskusjach nad końcowym obrazem tego budżetu, dodał, że tylko wypracowana na 

zasadzie wzajemnego porozumienia pomiędzy radą, a burmistrzem strategia rozwoju gminy może 
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przynosić efekty. Zgodził się, że występują również takie sprawy, które nie były planowane – awarie, 

zaszłości z lat ubiegłych, do których musimy w jakiś sposób się odnieść, aby te problemy zamknąć i 

żyć sprawami bieżącymi. Na zakończenie Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że była 

możliwość składania zapytań, zgłoszenia się do debaty przez mieszkańców, niestety nikt z tego nie 

skorzystał, więc należy sądzić, że jest to pewnego rodzaju akceptacja dla wspólnych poczynań rady i 

burmistrza. 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy      

Frombork 

Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał projekt uchwały Nr XXIII/293/21 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 r. w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia 

wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Frombork 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/293/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta 

Uchwała Nr XXIII/293/21 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. pkt 8. 

a) wystąpienie Burmistrza w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2020 r. 

Burmistrz Miasta i Gminy Frombork Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że budżet został 

wykonany wręcz wzorcowo, dochody wykonane na poziomie 98,3 %, wydatki na poziomie 91,5 %, 

dodał, że strażnikiem pieniążków jest Pani Ewa skarbnik urzędu, ona jest autorytetem i ma bardzo 

ważny głos w temacie finansów. Podziękował pracownikom urzędu, kierownikom, jednostek 

organizacyjnych, wysokiej radzie, która również kreuje budżet i stoi na straży jego wykonania, 

szczególne podziękowania skierował do Pani Ewy Rymarskiej Skarbnika urzędu oraz swojego 

Zastępcy Pana Damiana Krasińskiego, którego praca jest nieoceniona. 

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie 

wykonania budżetu za 2020 rok. 

Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk poprosił Skarbnika Gminy Frombork o 

odczytanie opinii Regionalnej Izby Rachunkowej w sprawie wykonania budżetu za 2020 r.; Pani Ewa 

Rymarska – Skarbnik Gminy Frombork odczytała uchwałę RIO.IV-0120-108/21  składu orzekającego 

Regionalnej Izby Rachunkowej w Olsztynie z dnia 30.03.2021 r. w sprawie wydania opinii  

o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Frombork sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Frombork za rok 2020 - załącznik nr 8 do protokołu. 

 

c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2020 r.; 

Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk poprosił o odczytanie opinii Przewodniczącą 

Komisji Rewizyjnej. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Magdalena Jakóbczyk  przedstawiła 
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pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu gminy Frombork  

za rok 2020 -  załącznik nr 9 do protokołu. 

 

d) dyskusja nad sprawozdaniem.  

Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk otworzył dyskusję nad sprawozdaniem 

Burmistrza. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 r. wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Frombork za 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał projekt uchwały Nr XXIII/294/21 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2020 r . wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Frombork za 2020 rok. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/294/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta 

Uchwała Nr XXIII/294/21 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

f) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Burmistrza. 

 

Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk poprosił o odczytanie wniosku Przewodniczącą 

Komisji Rewizyjnej.  Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Magdalena Jakóbczyk przedstawiła 

wniosek w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok – załącznik nr 

12 do protokołu. 

 

g) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielnie absolutorium dla Burmistrza. 

 

Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk poprosił o odczytanie opinii w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Skarbnika Gminy Ewę Rymarską. 

Skarbnik Ewa Rymarska odczytała uchwałę nr RIO.IV-0120-181/20 składu orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 3 czerwca 2020 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej we Fromborku w sprawie udzielnie absolutorium Burmistrzowi 

Fromborka za 2020 rok – załącznik nr 13 do protokołu 

 

h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Frombork z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 
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Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał projekt uchwały Nr XXIII/295/21 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Frombork z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/295/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/295/21 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard Pawluczuk złożył Panu Burmistrzowi gratulacje z tytułu 

uzyskanego absolutorium., pogratulował również Pani Skarbnik.  Kwiaty wraz z gratulacjami na ręce 

Pana Burmistrza oraz Pani Skarbnik złożyli pracownicy urzędu oraz kierownik Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej we Fromborku. Burmistrz Miasta i Gminy podziękował za udzielone 

absolutorium, dodał, że jest to wielkie zobowiązanie na kolejny rok. 

Radny Robert Markun poprosił o przerwę w obradach XXIII sesji Rady Miejskiej. 

10
07 

– 10
20 

przerwa w obradach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard Pawluczuk wznowił obrady XXIII sesji Rady Miejskiej 

we Fromborku i stwierdził prawomocność obrad gdyż na 14 radnych obecnych jest 11 radnych, 

nieobecni radni to Fiuk Beata, Urbanowicz Jadwiga, Zakrzewska Urszula. 

Ad. pkt 9. 

Radny Marcin Zabłocki zgłosił wniosek o nieodczytywanie projektów uchwał w całości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard Pawluczuk poddał wniosek pod głosowanie. Radni 

jednogłośnie przyjęli wniosek. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/296/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego i wzoru deklaracji o 

dochodach gospodarstwa domowego 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/296/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/296/21 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/297/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz najemcy w drodze bezprzetargowej lokalu 

mieszkalnego o numerze 12 położonego w budynku mieszkalnym nr 2 posadowionym na 

nieruchomości oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka o numerze 41/47, obręb 

Biedkowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/297/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/297/21 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/298/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami gruntów  rolnych umów 

dzierżawy na kolejny okres do 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres 

3 lat.  

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/298/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/298/21 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/299/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą umowy dzierżawy na kolejny 

okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umowy zawartej na okres do 3 lat 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/299/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/299/21 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/300/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz najemcy w drodze bezprzetargowej lokalu 

mieszkalnego o numerze 34 położonego w budynku mieszkalnym nr 1e posadowionym na 

nieruchomości oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka o numerze 122, obręb 6 

miasta Frombork. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/300/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/300/21 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/301/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta i Gminy Frombork w 2021 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/301/21 

Za głosowało 8 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/301/21 stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/302/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

rozpatrzenia petycji złożonej w dniu 19 kwietnia 2021 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/302/21 

Za głosowało 9 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/302/21 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/303/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

rozpatrzenia petycji złożonej w dniu 30 kwietnia 2021 r. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/303/21 

Za głosowało 9 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/303/21 stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/304/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

powołania Honorowego Komitetu Organizacyjnego obchodów 50 rocznicy „Operacji 1001 

Frombork” we Fromborku w 2023 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/304/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/304/21 stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/305/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie powołania Honorowego Komitetu Organizacyjnego obchodów 

550 rocznicy urodzin Mikołaja Kopernika we Fromborku w 2023 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/305/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/305/21 stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/306/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

uchwalenia Statutu Sołectwa Biedkowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/306/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  
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Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/306/21 stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/307/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

uchwalenia Statutu Sołectwa Bogdany. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/307/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/307/21 stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/308/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

uchwalenia Statutu Sołectwa Drewnowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/308/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/308/21 stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/309/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

uchwalenia Statutu Sołectwa Jędrychowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/309/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/309/21 stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
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 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/310/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

uchwalenia Statutu Sołectwa Krzywiec. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/310/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/310/21 stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/311/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

uchwalenia Statutu Sołectwa Krzyżewo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/311/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/311/21 stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/312/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

uchwalenia Statutu Sołectwa Narusa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/312/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/312/21 stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/313/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

uchwalenia Statutu Sołectwa Nowe Sadłuki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/313/21 
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Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/313/21 stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/314/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

uchwalenia Statutu Sołectwa Ronin-Nowiny. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/314/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/314/21 stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/315/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

uchwalenia Statutu Sołectwa Wielkie Wierzno. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/315/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/315/21 stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/316/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Frombork. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/316/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/316/21 stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
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Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/317/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Miasta 

i Gminy Frombork. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/317/21 

Za głosowało 8 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/317/21 stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/318/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

zmian w budżecie na 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/318/21 

Za głosowało 11 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/318/21 stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał  nagłówek projektu uchwały   

Nr XXIII/319/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 2021 roku w sprawie 

określenia trybu postępowania o udzielanie dotacji celowej ze środków budżetu Gminy 

Frombork na zadania służące tworzeniu warunków dla rozwoju rodzinnych ogrodów 

działkowych, sposobu jej rozliczenia oraz kontroli sposobu wykonywania zleconego zadania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIII/319/21 

Za głosowało 7 radnych  

Przeciw głosowało 1 radnych  

Wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/319/21 stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

Ad. pkt 10. Sprawy różne. 
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 Radna Magdalena Jakóbczyk poruszyła tematy: 

 – naprawa elementów na placu zabaw przy promenadzie – powyłamywane listewki, zagraża 

bezpieczeństwu dzieci, 

- trawa na promenadzie – wyschła, zżółkła, czy można coś z tym zrobić? 

- dostawienie śmietników i sanitariatów przy plaży 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza:  

– naprawa elementów na placu zabaw - zostanie to uwzględnione w najbliższych planach, niedługo 

będą robione przeglądy placów zabaw, siłowni zewnętrznych, kinezyterapii i wszystkie ubytki zostaną 

uzupełnione.  

-  w kwestii trawy na promenadzie - podlewanie nie ma sensu, ponieważ przy takiej suszy wymagało 

by to dużej ilości wody i podlewania codziennie, a i tak nie przyniosłoby pożądanego efektu. 

 Sołtys Joanna Markun poprosiła o dostawienie ławek przy kanale, tam gdzie sprzedawane są 

lody. 

Zastępca burmistrza odpowiedział, że zawsze tam stały trzy ławki, dodał - jeżeli będziemy mieli 

ławki, to dostawimy, na razie musimy dostawić w miejscach, z których zostały zabrane, celem 

przygotowania do sezonu. 

 Radna Agnieszka Ros zapytała, czy zostały podjęte jakieś działania w kierunku naprawy starej 

nawierzchni ul. Kopernika, czy sami mieszkańcy mają interweniować? 

Zastępca burmistrza odpowiedział, że sprawa została zgłoszona do Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

natomiast w kwestii interwencji mieszkańców nie wie w sumie, co ma odpowiedzieć, jak by to miało 

przebiegać – za pośrednictwem urzędu, czy też bezpośrednio do ZDW. Zastępca burmistrza 

wspomniał, że w najbliższym czasie będzie robiona inwentaryzacja drogi 504 i 505, żeby 

kompleksowo wysłać informację do Zarządu Dróg Wojewódzkich o stwierdzonych przez nas 

usterkach, szczególnie, jeśli chodzi o ruchome studzienki, których jest coraz więcej i mogą stanowić 

zagrożenie. W kwestii interwencji Zarządu Dróg Wojewódzkich, to już jest zależne od samego 

zarządu, my ze swojej strony będziemy monitorowali, nie będziemy bierni w tej sprawie. 

 O interwencję w sprawie naprawy nawierzchni ulic poprosiły również radna Magdalena 

Jakóbczyk – ul. Mickiewicza i radna Longina Woelky – ul. Pocztowa. 

Zastępca burmistrza odpowiedział, że ul. Mickiewicza jest drogą powiatową, trzeba zgłaszać do 

Powiatu, lecz w tym przypadku, to nie jest takie proste, jest to teren ciężki do modernizacji ze względu 

na bliskość budynków i obowiązujące przepisy – raczej remont, niż modernizacja.   

 Radny Marcin Zabłocki w sprawie wydzierżawienia parkingów przy dworcu zapytał, czy 

zostały wydzierżawione tylko parkingi, czy również teren bezpośrednio stykający się z torami – 

bocznica kolejowa? 

Zastępca burmistrza odpowiedział, że również bocznica kolejowa. 

 Radny Marcin Zabłocki zapytał również, czy dzierżawca w ramach tej umowy miał rozebrać 

budynek? 

Zastępca burmistrza odpowiedział, że budynek został rozebrany z racji tego, że elementy pozostałe 

po produkcji filmowej okazały się nie trwałe i obiekt stawał się coraz bardziej niebezpieczny, z racji 

tego, że osoba, która dzierżawi parkingi w swojej umowie ma zapisane doprowadzenie parkingów do 

porządku, więc w ramach tego dokonano rozbiórki.  

 Radny Marcin Zabłocki w sprawie nazwijmy to kasa – budyneczek oszklony, zapytał, czy 

zostaje dalej własnością gminy, czy dzierżawca może nim dysponować, bo chyba jest on w 

dobrym stanie? 

Zastępca burmistrza odpowiedział, że wszystkie obiekty straciły swoją wartość w momencie zalania 

od góry, gdy przestał funkcjonować dach oraz zadziałał czynnik ludzki – radny Marcin Zabłocki, czyli 

jest to w teraz w dyspozycji dzierżawcy. 
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 Radny Marcin Zabłocki zapytał o śmietniki przy ul. Rybackiej, zauważył, że zostały 

przesunięte, teren wyczyszczony – czy coś tam będzie robione, czy tylko kwestia 

wyczyszczenia? 

Zastępca burmistrza wyjaśnił, że na razie staramy się doprowadzić te miejsca do takiej używalności 

i wartości sanitarnych, żeby to było czyste i nie generowało zbędnych zapachów. W momencie, kiedy 

nasze konto, z którego możemy korzystać, a na które zbierane są opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi będzie na tyle sprawne, ze będziemy mogli, zgodnie z ustawą przeprowadzić dodatkowe 

elementy typu: budowa wiaty, czy materiały promocyjne, to wtedy będziemy starali się jakoś w tych 

newralgicznych miejscach pojemniki na odpady ukryć, aby nie były tak mocno eksponowane. 

 Radna Longina Woelky: Co z parkingiem koło restauracji, czy jest wynajęty? 

Zastępca burmistrza odpowiedział, że tak. Poinformował, że jeśli chodzi o wynik postępowania 

przetargowego na parkingi, to mamy dwie osoby, które nimi administrują: dwa parkingi przy dworcu, 

to jest jedna osoba i druga osoba to jest właśnie wspomniany parking przy restauracji Pod Wzgórzem. 

 Radny Tadeusz Kochański poruszył sprawę wysokich cen za parkowanie, chodzi o parking 

przy ul. Dworcowej. Zapytał, czy nie spowoduje to zakorkowania miasta?  Stwierdził, że 

kierowcy będą szukać miejsc do zaparkowania poza strefą płatną, a najgorsze będą autokary. 

Zastępca burmistrza odpowiedział, że nie jest przygotowany, jeśli chodzi o ceny parkingów w 

innych gminach, czy innych miejscach parkingowych, więc nie jest w stanie powiedzieć, czy to jest 

drogo, czy tanio, dodał, że wstępnie rozmawiał z dzierżawcą parkingów, który chyba sam zauważył, 

że ceny są zbyt wysokie i rozważa ich obniżenie, stwierdził również, że gdy nie będzie obrotów to nie 

będzie też zysków. Natomiast, jeżeli chodzi o ulice we Fromborku, aby uniknąć korkowania miasta 

zastępca burmistrza poinformował, że została przeprowadzona wizja lokalna, jak usprawnić ruch tak 

żeby mieszkańcy mieli swoje miejsca postojowe i niektóre ulice, chociażby ze względów 

bezpieczeństwa trzeba będzie wyłączyć z możliwości zatrzymywania się, aby ukierunkować ruch 

pojazdów na miejsca parkingowe, a nie na ulicę, trzeba to jak najszybciej unormować, aby przede 

wszystkim zapewnić bezpieczeństwo przejazdu dla służb ratunkowych. 

 Sołtys Joanna Markun zapytała o kurtynę wodną. 

Zastępca burmistrza odpowiedział, że już jest rozstawiona na promenadzie, poprosił o 

monitorowanie miejsca ustawienia kurtyny, ponieważ nie można jej jeszcze postawić na elementach 

promenady z racji okresu trwałości projektu, więc stoi na trawie i gdyby spacerując zostało 

zauważone, że tworzą się tam jakieś ubytki, „bagienko” to zgłosić i wtedy zostanie usytuowana w 

innym miejscu. 

 Radny Marcin Zabłocki zwrócił uwagę, że ogrodzenie między placem zabaw a ulicą na 

promenadzie jest już trochę zdewastowane. 

Zastępca burmistrza poinformował, że w momencie, kiedy będą robione przeglądy szczegółowe 

placów zabaw, mówimy tu o placu zabaw NIVEA na górnym tarasie na Osiedlu Słonecznym, placu 

zabaw na ul. Portowej, siłowni, przyjrzymy się, czy istnieje możliwość zamontowania tych 

istniejących elementów, czy nadają się już tylko do wymiany. 

 Radna Ewa Błoch zapytała, czy w okresie międzysesyjnym odbyło się jakieś spotkanie                    

z przedstawicielami wspólnot mieszkaniowych w sprawie śmietników, jeżeli tak, to czy to było 

bardziej ogólne spotkanie, czy jakieś ustalenia nastąpiły? Drugą poruszoną przez radną sprawą, 

również „śmieciową” była segregacja odpadów – w tej chwili do segregacji, zobowiązane są 

również przedsiębiorstwa, czyli też moje, w którym pracuję. Radna zwróciła uwagę, że firma 

odbierająca odpady za nic ma sobie fakt, że odpady były pieczołowicie posegregowane i wrzuca 

wszystko do jednego. Zapytała, czy można w jakiś sposób wpłynąć, aby takie sytuacje nie miały 

miejsca? W tym momencie zastanawia się, czy segregacja w ogóle ma jakiś sens. 

Zastępca burmistrza poinformował, że systemem segregacji odpadów komunalnych w naszym 

mieście objęci są mieszkańcy, czyli na zasadzie, gdzie mieszkamy i produkujemy odpady oraz 

dodatkowe miejsca, które są objęte uchwałą Rady Miejskiej, wyłączone zostały miejsca, w których 
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powstają odpady, a nie zamieszkują mieszkańcy. W jaki sposób odpady z tych miejsc są odbierane, 

staramy się weryfikować najlepiej jak możemy. Trudno jest odpowiedzieć na pytanie, radnej, 

ponieważ należałoby je zadać bezpośrednio firmie, z którą instytucja podpisała umowę na odbiór 

odpadów komunalnych właśnie z tych miejsc – każda instytucja powinna podpisać indywidualnie, 

umowę z firmą odbierającą odpady. Zastępca burmistrza poinformował również, że gmina w zeszłym 

roku osiągnęła bardzo wysoki poziom segregacji, powyżej 40%, więc ze strony gminy nie było 

podstaw do podejrzeń, że coś jest nie tak, otrzymywane wykazy świadczą jasno o tym, że mieszkańcy 

segregują śmieci. Jeżeli chodzi o instytucje, które nie są objęte naszym systemem segregacji odpadów 

komunalnych w najbliższym czasie będziemy chcieli uzyskać umowy lub przynajmniej drafty takich 

umów, które będą potwierdzały, kto jest odbiorcą odpadów z tych miejsc. Odnośnie, spotkań ze 

wspólnotami mieszkaniowymi, zastępca burmistrza poinformował, że odbyło się spotkanie, na którym 

gmina chciała pokazać jedną z możliwości remontu miejsc do zbierania odpadów komunalnych – 

ustawa o czystości i porządku w gminie mówi jasno, że za zbieranie odpadów komunalnych 

odpowiada ten, kto te odpady produkuje, czyli mieszkaniec, wspólnota itd., są pewne warunki, w 

których te odpady powinny być utrzymywane, ale też nie ma konieczności, utrzymywania ich w 

jakimś specjalnym, zadaszonym miejscu, może być to pojemnik spełniający wymagania stojący 

luzem. Kontynuując temat odpadów, zastępca burmistrza dodał, że ogromne koszty generują odpady 

zmieszane – 1 tona odpadów zmieszanych koszt ok. 500 zł, gdzie każda tona 5 pozostałych frakcji 

licząc łącznie to koszt ok. 350 zł. dlatego, też bardzo ważne jest, aby skupić się na tym żeby miejsca 

na odpady komunalne zmieszane zablokowane były przed dostępem osób, które nie są objęte 

gminnym systemem gospodarowania odpadami, a „podrzucają” nam swoje śmieci. Wracając do 

spotkania z mieszkańcami wspólnoty: zastępca burmistrza powiedział, że on jest również 

mieszkańcem Osiedla Słonecznego i bardziej w tej roli występował, chciał zorganizować spotkanie, 

aby przedstawić jedną z możliwych dróg, znalazł, bowiem możliwość przeprowadzenia remontu 

istniejących miejsc na zbieranie odpadów komunalnych w formie ich zburzenia, wybudowania od 

nowa, pozostawienia jedynie elementów stalowych (cena stali na obecną chwilę rośnie bardzo 

szybko),  jeżeli wszystkie wspólnoty przystąpiły by do projektu to wykonawca wycenił koszt jednego 

boksu na ok. 11 tys. zł: na osiedlu potrzeba sześć takich boksów, koszt całkowity podzielony byłby 

pomiędzy 14 wspólnot. Dodał, że jest to pomysł – jeden z wielu, jak wspólnoty mogą zabezpieczyć się 

przed „podrzucaniem” śmieci i mieć pod kontrolą czystość i porządek miejsc zbierania odpadów.  

Radna Ewa Błoch podsumowując temat, powiedziała, że jest dumna, że mieszkańcy segregują 

odpady, byleby firma odbierająca tego nie psuła. 

Ad. Pkt. 11. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk po wyczerpaniu porządku 

obrad zamknął XXIII zwyczajną sesję Rady Miejskiej we Fromborku. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Sekretarz obrad: Magdalena Jakóbczyk 

Protokołowała: Dorota Rudnicka 

                                                                                                        Przewodniczący 

Rady Miejskiej we Fromborku 

 

                                                                                                       /-/ Ryszard Pawluczuk 


